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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 26. oktober 2011
stillet følgende spørgsmål nr. 72 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Liselott 
Blixt (DF).

Spørgsmål nr. 72:
”Vil ministeren oplyse på hvilke sygehuse man i dag kan blive behandlet med
medikamentet Bromid?”

Svar:
Jeg har anmodet Sundhedsstyrelsen om bidrag til brug for besvarelse af 
spørgsmålet. Sundhedsstyrelsen har oplyst, at kalium-bromid i særlige situati-
oner kan anvendes til behandling af epilepsi. Jeg har fra Lægemiddelstyrelsen 
fået oplys, at der ikke i Danmark er markedsført et lægemiddel med kalium-
bromid. For lægemidler, der ikke er markedsført i Danmark, kan der søges om 
udleveringstilladelse. Det er den behandlende læge, der skal søge Lægemid-
delstyrelsen om en udleveringstilladelse. En tilladelse kan gives til patienter el-
ler til en sygehusafdeling. Lægemiddelstyrelsen har oplyst, at styrelsen aktuelt 
har givet 11 udleveringstilladelser til lægemidlet Dibro-Be Mono, der indehol-
der kalium-bromid. Alle udleveringstilladelser er givet til behandling af patien-
ter, der behandles på Epilepsihospitalet. 

Læger eller sygehusafdelinger, der forestår behandling af epilepsipatienter, 
kan derfor søge Lægemiddelstyrelsen om tilladelse til udlevering af Dibro-Be 
Mono, såfremt de finder det relevant. 

Jeg kan henholde mig til Sundhedsstyrelsens og Lægemiddelstyrelsens op-
lysninger. 
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